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Sitno dnia, 29 września 2023 r. 

ST.0002.VIII.55.2023 

 

Protokół Nr LV/2023 

Rady Gminy Sitno 

z dnia 29 września 2023 r. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Wnioski i wypowiedzi mieszkańców. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

a) w sprawie uchwalenia IV zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno (387), 

b) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Sitno (388), 

c) w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Zamościu (389), 

d) w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (390), 

e) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sitno na rok 2023 (391), 

f) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2034(392). 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Sitno. 

7. Informacja z działalności Gminnego Żłobka w Sitnie w roku budżetowym 2023. 

8. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

9. Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Radni obecni: 

1. Władysław Stanisław Wydmański – Przewodniczący Rady Gminy 

2. Antoni Marian Gazda – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Roksana Natalia Kotarska – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

4. Adam Mazurek  

5. Leszek Krzysztof Kozak  

6. Lech Brzozowski  

7. Krzysztof Blaszka 

8. Krzysztof Zwolak  

9. Tomasz Ożga 

10. Tomasz Gąsior  

11. Kamil Pyś  

12. Jan Andrzej Ryszczuk 

Radni nieobecni: 

1. Violetta Iwona Wiech 

2. Grażyna Małgorzata Blaszka  
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3. Radosław Kwapisz  

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Pan Władysław Wydmański Przewodniczący Rady Gminy Sitno otworzył obrady                

LV Sesji Rady Gminy Sitno VIII kadencji. Na wstępie powitał Wójta Gminy Pana Krzysztofa 

Senia, Sekretarz Gminy Panią Agnieszkę Grzesiuk, Skarbnik Gminy Panią Marzenę Futymę 

Sawicką, Koordynatora ds. Oświaty Panią Teresę Baran, Sołtysów, Pracownika ds. Obsługi 

Rady Gminy Pana Krzysztofa Prokopowicza, Mieszkańców i Radnych.  

Na sali obrad 11 Radnych. 

Lista obecności Radnych – załącznik nr 1. 

Lista obecności gości – załącznik nr 2. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
09

 i trwały do godz. 14
11

. 

 

Ad. 1a 

Zmiana porządku obrad 

 

 Przewodniczący zaproponował zmienić porządek obrad i wprowadzić dwa 

projekty uchwał: 

1) Projekt UCHWAŁY NR LV/393/2023 RADY GMINY SITNO z dnia 29 września 

2023 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/200/2013 Rady Gminy w Sitnie z dnia 

06 czerwca 2013 r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru i ewidencji zabytków, 

2) Projekt UCHWAŁA NR LV/394/2023 RADY GMINY SITNO z dnia 29 września 

2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na  wydzierżawienie nieruchomości gminnych 

położonych w obrębie geodezyjnym Boży Dar oznaczonych w ewidencji gruntów jako 

działki nr  144/1 i 144/2 na okres 3 lat w trybie bezprzetargowym. 

Na Sali obrad obecnych jest 11 obrad. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę 

porządku obrad. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za zmianą porządku głosowało – 11 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych – 0, nieobecnych - 4(Grażyna 

Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz, Lech Brzozowski). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (1a).  

 

Ad. 2 

Powołanie komisji uchwał i wniosków 

 

Na sali obrad 11 Radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Pan Jan Ryszczuk, Pan Krzysztof Zwolak, Pan Krzysztof Blaszka. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

powołanie komisji uchwał i wniosków. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za powołaniem komisji uchwał                  

i wniosków głosowało – 9 Radnych, wstrzymało się – 2, przeciwnych – 0, nieoddanych – 0, 

nieobecnych - 4 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz, 

Lech Brzozowski). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (2).  

Komisja została powołana. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

 

Na Sali obrad 12 Radnych. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji:  

Protokół Nr LIV/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 25 sierpnia 2023 r. 

Przewodniczący zapytał czy występują uwagi do protokołu? 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z dnia 25 sierpnia 2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosowało 11 Radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

11 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych – 3 (Grażyna 

Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz, Lech Brzozowski). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 5 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (3).  

Protokół został przyjęty. 

Ad 4. 

Wnioski i wypowiedzi mieszkańców 

 

Na Sali obrad obecnych jest 12 radnych. 

 Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos. Poprosił              

o krótkie 5 min. wypowiedzi. 

 Mieszkanka z Bożego Daru Jolanta Wojda chciałaby przeprosić Radnego Pana 

Tomasza Ożgę za sytuację jaka miała miejsce na spotkaniu sołeckim w dniu 24 września 

2023 r. Na spotkaniu zadała niestosowne pytanie odnośnie legalności podpisów i z tego 

miejsca, bardzo serdecznie Pana Radnego przeprasza, została w tą sytuacje wmanewrowana  

przez sołtysa miejscowości Boży Dar. Przeprasza jeszcze raz. Myśli, że nie ma sensu tego 

dalej roztrząsać. Podziękowała za wypowiedz. 

Pan Jacek Śmiech, zabrał glos dodał, że ma kilka pytań do kwestii technicznych                   

i organizacyjnych. Dodał, że słabo słychać, a przede wszystkim mało widać, kto z Radnych 
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się wypowiada. Dodał, że niektórzy się wypowiadają, ale mieszkańcy i tak go pytają kto               

w danej chwili zabiera głos. Zaznaczył, że słabo widać mieszkańców, oznajmił, że nie zależy 

im, żeby było ich widać, ale w  szczególności żeby było widać Radnych, którzy się 

wypowiadają, bo na ostatniej sesji była taka wypowiedź, ale nie będzie do niej nawiązywał, 

bo znowu rozpocznie się kłótnia. Na sesji nie ma mieszkańców, bo sesja zaczyna się o godz. 

12.00 rozumie gdyby to było o godz. 15.00. Rozmawia z niektórymi osobami z innych gmin, 

powiatów i nie może być tak, że sesja jest jak najszybciej zamykana. Jeżeli ktoś ma coś do 

powiedzenia to się siedzi tyle ile będzie trzeba. Nikt z mieszkańców nie będzie brać urlopu. 

12 razy w roku jak jest sesja kto komu tyle go da. Zapytał czy Wójt posiada informacje                

w sprawie drogi i pilnuje interesów swoich ale i mieszkańców gminy. Dodał, że cały czas 

pokazują się jakieś artykuły, wtrącił, że najkorzystniejszym rozwiązaniem byłoby 

wyprowadzić drogę poza miejscowość Jarosławiec. Zapytał czy są dodatkowe informacje na 

ten temat. Zadał to pytanie i nie dostał odpowiedzi. Pytanie kieruje do Wójta i do 

Przewodniczącego, czy ktoś ma jakiekolwiek informacje, na to kto wpłynął na wybór tego,               

a nie innego wariant przebiegu drogi, który teraz niby jest zaakceptowany i niby będzie dalej, 

realizowany. Zapytał czy posiadają informacje w tym temacie? Zarzucono mu, że robi show, 

odniósł się do show co było na ostatniej sesji w sprawie lamp UV. Życzył sobie, żeby były 

takie odpowiedzi, tak jak Przewodniczący zadawał pytania wręcz, stawia pod ścianą Wójta             

i Wójt od razu odpowiadał. Jako mieszkańców, wysyłacie żeby pisać pisma, otrzymują 

dopiero odpowiedz za jakiś czas. Zapytał o drogę Stabrów – Karp co się stało, że część 

nawierzchni została wymieniona? W jaki sposób została sprawdzona grubość asfaltu. Nie 

twierdzi, że jest źle ale ma obawy, żeby nie było jak z drogą Horyszów Polski – Rozdoły. 

Ponownie zadał ww. pytania. Zarzucono mu na sesji, że wypowiada się za mieszkańców, ale 

to nieprawda, wypowiadał się za siebie, a teraz za kilku może się wypowiadać bo ma 

upoważnienie. Zbierają odpowiednie materiały i ma nadzieję, że zakończy się to dobrze dla 

mieszkańców. Będą podjęte działania takie jak strajki ale i inne.  

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że godziny sesji są ustalone po konsultacjach                

i rozmowach z Radnymi. Optymalna godzina to 12.00 czasem są sesję o godz. 14.00. Kiedyś 

sesje zaczynały się o godz. 10.00, a nawet i o 8.00. W poprzedniej kadencji wszystkie sesje 

jakie się odbywały były o godz. 12.00. Zapyta Radę na posiedzeniu wspólnym czy zostanie ta 

godzina zmieniona czy pozostanie obecna. 

 Pan Jacek Śmiech  zaproponował, żeby zamontować ok. 2 kamery, żeby było widać 

kto wypowiada się w danej chwili. 

 Pan Przewodniczący oznajmił, że można tylko trzeba mieć odpowiednie środki oraz 

program do zarządzania, jeżeli Rada uważa, że należy przekazać środki na doposażenie Sali 

to wtedy taki sprzęt zakupią. Rada podjęła uchwałę dot. DK 74 o wyprowadzenie drogi poza 

miejscowość Jarosławiec. Uchwała została wysłana do Ministerstwa do Prezydenta do 

Województwa i Powiatu, Rada nie jest stroną o czym wielokrotnie powtarzał. Stroną jest 

GDDKiA i kierownik projektu, który realizuje ten projekt. 

 Pan Wójt odniósł się do tematu DK 74, że RDOŚ w Lublinie we wrześniu wydał dwa 

obwieszczenia z dnia 6 września 2023 r. w sprawie wydania decyzji wszczęcia postępowania 

w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pod 

nazwą budowa fragmentów infrastruktury związanej z budową drogi ekspresowej S17. Piaski-

Hrebenne, odcinek 6 węzeł Zamość Wschód wraz z węzłem Zamość Południe i drugie 

obwieszczenie z dnia 22 września 2023 r., również RDOŚ Lublin w sprawie wszczęcia 

postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 

przedsięwzięcia pod nazwą rozbudowa drogi krajowej nr 74 na odcinku od ronda węzła 

Zamość Wschód do włączenia w istniejący przebieg, z uwzględnieniem budowy wiaduktu 

nad linią kolejową nr 72. Wszystkie pisma, obwieszczenia zarówno z RDOŚ czy z Generalnej 
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Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, czy od firmy Budimex, są kserowane, przekazywane 

radnym, sołtysom z Jarosławca, umieszczane na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Sitno. Odnośnie pytania w zakresie ingerencji w wybór wariantu, nic mu na ten temat 

nie wiadomo. Nie wie, czy ktoś ingerował w wybór wariantu. 

 Pan Przewodniczący ponownie podkreślił, że ten projekt nie jest realizowany przez 

nich. Rada Gminy może zająć stanowisko takie jakie zajęli we wspomnianej wcześniej 

uchwale. Powyższe sprawy ustalane są w Lublinie. 

 Pan Wójt dodał, że był zaskoczony wyborem wariantu drugiego, cały czas wracają do 

tej samej sytuacji. W grudniu poinformował, na sesji Rady Gminy, że wpłynął nowy wariant 

przebiegu DK 74 z rondem za kościołem. Wszyscy pamiętają. Przekazał i wyłożył ten projekt 

obecnym sołtysom. Była to propozycja zgłoszona przez firmę Budimex, jako wariant 

alternatywny mniej ingerujący w środowisko, wyburzenia itd. Obecni na tej sesji otrzymali 

uzasadnienie było to odczytane 3 razy. Odnośnie drogi Wólka Horyszowska – Karp dot. jej 

wykonania. Zaznaczył, że jest inspektor nadzoru, który uczestniczy przy tych pracach i on jest 

od tego, żeby tego pilnować. Jeżeli są zastrzeżenia to prosi o podanie w tej kwestii. Dodał, że 

był odbiór uczestniczyli Radni, inspektor nadzoru, pracownicy gminy, wykonawcy, zgłoszono 

uwagę co do tego jednego odcinka, że tam jest wysoki uskok, zbyt duży kont, nachylenia, 

było też zgładzenie przez Panią Radną w trakcie realizacji tej drogi. Zostało to zgłoszone              

i przekazane. Podkreślono, że nie zostanie odcinek odebrany, jeżeli nie będzie poprawiony. 

Firma poprawiła drogę na tym odcinku. 

 Pan Przewodniczący dodał, że jeżeli jest tam odcinek drogi źle wykonany to prosi              

o napisanie i złożenie pisma w tej sprawie.  

 Pan Jacek Śmiech dodał, że niektórzy widzą, że biorą do siebie jego wypowiedzi. 

Zapytał, czy są możliwości techniczne odtworzenia rozmów telefonicznych, nie mówi teraz 

ale w przyszłości.  

Pan Przewodniczący odpowiedział, że nie ma takiej możliwości i dodał, że musi być 

nakaz prokuratorski, żeby odsłuchiwać rozmowy które były nagrywane bez uprzedniego 

poinformowania rozmówcy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego pkt obrad. 

  

 

Ad. 5 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie 

 

Pan Przewodniczący Władysław Wydmański przedstawił projekty uchwał.  

 

1. Uchwała Nr LV/387/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie uchwalenia IV zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno  

 

Na Sali obrad obecnych jest 12 Radnych. 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

Pani Roksana Kotarska zapytała czy to już ostateczna wersja uchwały. Czy na 

podstawie powyższego można już coś działać na swoich posesjach. 

Pan Wójt oznajmił, że prawdopodobnie chodzi o zmianę planu, a to jest następna 

uchwała. Na tą chwilę jeszcze nie bo musi zostać zachowana procedura, tok formalno-prawny 

zostaje przekazany do nadzoru Wojewody Lubelskiego. Na zaopiniowanie i poprawki jest 30 

dni. Proponuje wstrzymać się do czasu uprawomocnienia. 
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W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5a).  

Uchwała została podjęta. 

 

2. Uchwała Nr LV/388/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Sitno 

 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5b).  

Uchwała została podjęta. 

3. Uchwała Nr LV/389/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Zamościu 

 

Pani Roskana Kotarska odczytała protokół z posiedzenia zespołu w sprawie 

zaopiniowania kandydatów na ławników z dnia 29 sierpnia 2023 r. Na posiedzeniu Zespół 

stwierdził, że wszyscy zgłoszeni kandydaci t.j.: Pani Aleksandra Wawrzyńska, Pani Liliana 

Jadwiga Pasternak spełniają wymogi formalne. Zespół wnioskuje do Rady o podjęcie 

uchwały w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych - Sądu Rejonowego                     

w Zamościu spośród ww. kandydatów. 

 

 Pan Przewodniczący zaproponował, żeby w skład komisji skrutacyjnej weszli 

następujący Radni: Pan Adam Mazurek Pan Antoni Gazda, Pan Tomasz Ożga. Zaproponował 

przegłosować skład Komisji Skrutacyjnej. 

 

Powołanie komisji skrutacyjnej - w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego  

w Zamościu 

 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem składu komisji 

głosowało – 10 Radnych, wstrzymało się – 2, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz,). 
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Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5bb).  

 Komisja skrutacyjna została wybrana. 

 

Pan  Przewodniczący poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie wyborów na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Zamościu. 

 Pan Adam Mazurek odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej z wyborów ławnika do 

Sądu Rejonowego w  Zamościu. Wawrzyńska Aleksandra poprzez głosowanie tajne uzyskała 

największą ilość głosów i została wybrana na ławnika do Sądu Rejonowego w Zamościu. 

 Pan Przewodniczący odczytał uchwałę. Pogratulował Pani Aleksandrze 

Wawrzyńskiej. 

4. Uchwała Nr LV/390/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Na Sali obrad obecnych jest 12 Radnych. 

Pan Przewodniczący wraz z Panem Wójtem omówili temat uchwały. 

Rozmowy trwały również na temat montażu instalacji fotowoltaicznych. 

Pan Wójt oznajmił, że taka kwota już wcześniej była ujęta w budżecie. Możliwe, że 

zostanie wykorzystane 2 000 000 zł lub mniej. W związku z tym, że emisja obligacji trwa ok. 

2 miesiące. Informacja przekazywana była na każdym spotkaniu sołeckim, że realizowany 

jest projekt fotowoltaiki w gminie Sitno. Montaż instalacji będzie rozpoczęty od budynków 

użyteczności publicznej. W tym roku ma być również wykonane około 150 instalacji                    

u mieszkańców. Firma ma prawo złożyć wniosek o płatność częściową. I prawdopodobnie 

pod koniec listopada wystawią FV na 2 000 000 zł. Jeżeli wystąpi o płatność w marcu, 

kwietniu to dopiero w marcu lub kwietniu wystąpią o zwrot środków więc za 4 miesiące. 

Dlatego te środki muszą być zabezpieczone  w budżecie gminy – ponad 4 000 000 zł. Nie jest 

powiedziane, że z powyższych środków zostanie wszystko wykorzystane. Niewykorzystane 

środki zostaną przeniesione na kolejny rok jako wolne środki. Mieszkańcy za instalację 

fotowoltaiczną wpłacają kwotę 1600,00 zł.  

 Pan Przewodniczący przyznał, że deficyt w kwocie 4 100 000 zł był zaplanowany                

w budżecie gminy na 2023 r. i teraz jest taka potrzeba aby zaciągnąć kredyt w związku                  

z realizacją m.in. projektu fotowoltaika. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem protokołu uchwały 

głosowało – 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5d).  

Uchwała została podjęta. 

 

5. Uchwała Nr LV/391/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sitno na rok 2023 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały.  
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W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 10 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5e).  

 

6. Uchwała Nr LV/392/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2034 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

Brak uwag. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 11 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5f).  

Pani Roksana Kotarska podziękowała za przegłosowanie uchwały. 

 

7. Uchwała Nr LV/393/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/200/2013 Rady Gminy w Sitnie z dnia 06 

czerwca 2013 r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru i ewidencji zabytków, 

 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5g).  

 

8. Uchwała Nr LV/394/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na  wydzierżawienie nieruchomości gminnych położonych 

w obrębie geodezyjnym Boży Dar oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki              

nr  144/1 i 144/2 na okres 3 lat w trybie bezprzetargowym. 
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Pan Wójt poinformował, że to jest działka rolna, została zakończona umowa 

dzierżawy.  Na spotkaniu funduszu sołeckiego mieszkańcy chcą, żeby nadal tą działkę ktoś 

dzierżawił. 

Pan Adam Mazurek zapytał czy to jest dla rolnika z terenu gminy czy z miejscowości. 

Pan Wójt oznajmił, że to rada decyduje. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 12 Radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało – 12 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0, nieoddanych-0, nieobecnych 

– 3 (Grażyna Małgorzata Blaszka, Violetta Iwona Wiech, Radosław Kwapisz). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 13 do Protokołu Nr LV/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 29 września 2023 r. (5h).  

Ad. 6 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Sitno 

 

Radni zapoznali się z informacją w wymaganym terminie. 

Brak uwag. 

 

Ad. 7 

Informacja z działalności Gminnego Żłobka w Sitnie w roku budżetowym 2023 

 

Radni zapoznali się z informacją w wymaganym terminie. 

Brak uwag. 

Poinformował, że na przyszłą sesję zaprosi Komendanta Policji oraz Prezesa Związku 

Oddziału Gminnego OSP. 

 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

 

Pan Wójt przedstawił najistotniejsze kwestie, które miały miejsce w okresie 

międzysesyjnym na terenie gminy Sitno: 

 

1) 3 września br. w  miejscowości Stabrów odbyły się gminne dożynki, dziękuję wszystkim 

osobom, które wzięły udział w zakresie organizacji tego wydarzenia,  

2) 10 września br. obchodziliśmy jubileusz 100 – lecia Ochotniczej Straży Pożarnej                      

w Czołkach. Uroczystość rozpoczęła się Mszą Św. w intencji wszystkich strażaków, 

następnie odbył się przemarsz jednostek OSP na plac przy świetlicy, gdzie odbył się 

uroczysty apel z okazji ww. jubileuszu. Podczas obchodów zostały wręczone odznaczenia                

i wyróżnienia dla zasłużonych druhów z terenu Naszej Gminy.  

3) 15 września br. dokonano otwarcia ofert w 3 postępowaniu przetargowym na zadanie pn. 

Przebudowa drogi gminnej Nr 116278L od km 0+000 do km 0+583,90 w m. Cześniki 

Kolonia, gm. Sitno. Ofertę złożyła wyłącznie firma PRD Zamość na kwotę brutto 

887.847,48 zł. Zadanie uzyskało dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 
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4) 24 września br. odbyły się wybory do Izb Rolniczych zgłosiło się dwóch kandydatów 

Piotr Palikot oraz Bogumił Baraś, 

5) 25 września br. dokonano otwarcia 3 postępowań przetargowych tzn. na: 

a) Zakup 2 autobusów elektrycznych w Gminie Sitno.  

Zostały złożone 2 oferty: SOLARIS BUS & COACH SPÓŁKA ZO.O. na kwotę 

5 522 700,00 zł brutto oraz ARP E-VEHICLES Sp. z o.o. na kwotę brutto 5 535 000,00 zł. 

Zadanie dofinansowane jest z Polskiego Ładu szacowana wartość zadania 3 900 000,00 zł 

(wkład Gminy 10%), prawdopodobnie zostanie zmieniony zakres rzeczowy na zakup 

autobusów hybrydowych – Rada Gminy jest za zmianą. 

b) Remont drogi gminnej nr 110708Lod km 0+000 do km 0+919,50 w miejscowości 

Jarosławiec (Górny).  

Przedsiębiorstwo Wielobranżowe SADEX 

Janusz Sadlik, Kolonia Sitno 84, 22-424 Sitno 
650 795,26 zł 

Zadanie dofinansowane z RFRD 2023 Remonty. Szacowana wartość zadania 

676 064,95 zł. 

c) Remont drogi gminnej nr 110701L od km 0+000 do km 1+546 w miejscowości Rozdoły 

(Podźródła). 

Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Spółka z o. 

o. , Peowiaków 7, 22-400 Zamość 
937 910,88 zł 

Zadanie dofinansowane z RFRD 2023 Remonty. Szacowana wartość zadania 898 766,55 

zł. 

d) 27.09.2023 r. dokonano otwarcia  postępowania przetargowego na zadanie pn: 

Modernizacja (przebudowa) drogi dojazdowej do gruntów rolnych na odcinku 0,745 km 

na dz. nr ewid. 173, Obręb Kolonia Cześniki, gm. Sitno, które dofinansowane jest ze 

środków budżetu Województwa Lubelskiego na budowę lub modernizację (przebudowę) 

dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Nie została złożona żadna oferta. Mieszkańcy na 

spotkaniu sołeckim zadecydowali, żeby wykonać nowy projekt z 5m asfaltem. 

e) W miesiącu wrześniu w każdej miejscowości odbyły się spotkania z mieszkańcami 

odnośnie podziału funduszu sołeckiego.  

f) W ramach Edycji 2 Rządowego Programu Ochrony Zabytków Gmina Sitno uzyskała 

dofinansowanie na: Roboty konserwacyjne, renowacyjne i modernizacyjne lokalnych 

miejsc pamięci i kultu religijnego na terenie Gminy Sitno. Zadanie polegać będą na 

odrestaurowaniu 19 miejsc pamięci i kultu religijnego tj. wykonaniu kompleksowej 

renowacji zabytkowych krzyży, kapliczek i figur w celu zahamowania ich degradacji oraz 

doprowadzenie do poprawy stanu zachowania. Szacowana wartość zadania wyniesie 

około 400 000,00 zł przy dofinansowaniu w wysokości 392 000,00 zł (wkład Gminy 2%). 

Ponadto:  

1) Poszerzono drogę w Cześnikach - Kolonii i nawieziono tłucznia. 

2) Pogłębiono rów w miejscowości Sitno, wyznaczono geodezyjnie drogę za szkołą. 

3) Poprawiono drogi równiarką w miejscowości Horyszów Polskim, Bożym Darze, 

Stabrowie, Horyszów Stara Kolonia Horyszów Nowa  Kolonia. 

4) Nawieziono materiału kamiennego na drogę w Stabrowie. 
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5) Wykonano wjazd dla busów szkolnych w Jarosławcu. 

6) Koszono pobocza w całej gminie – prosi o zgłoszenia. 

7) Wykoszono skrzyżowanie przy drodze krajowej i powiatowej pomimo, że nie jest to 

zadanie własne gminy – na prośbę mieszkańców. 

8) Podpisanie umowy na dofinansowanie żłobka w Sitnie – rozbudowa i zwiększenie liczby 

miejsc, 

9) RDOŚ wydał dwie decyzje środowiskowe dot. budowy drogi S17 i DK 74 do zapoznania 

na stroni BIP, otrzymali je również radni i sołtysi. 

10) 12 października 2023 r. godz. 12.00 delegacja z Izraela – odsłonięcie tablicy 

upamiętniającej rozstrzelanie przez Gestapo 18 żydów w czasie II wojny światowej za 

ODR i Stara Wieś. 

11) Wizyta gmin partnerskich  z Czech Jankovice i Rymice. 

 

Ad. 9 

Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi 

 

 

Pan Adam Mazurek zapytał o informacje, które są roznoszone po terenie gminy dot. 

dofinansowania remontów domów jednorodzinnych.  

 Pan Wójt odpowiedział, że jeżeli brak jest danych gminy to znaczy, że takich zadań 

nie realizują, poprosił o ostrożność. 

Pan Adam Mazurek oznajmił, że on to wie, ale można byłoby wykonać telefon do tej 

instytucji i poprosić o sprostowanie. 

Pan Wójt dodał, że jeżeli zostało to powrzucane do skrzynek pocztowych to nie jest w 

stanie tego usunąć. 

Pan Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie ma pieczątki gminy to znaczy, że gmina 

projektu nie realizuje. 

Pani Roksana Kotarska podziękowała za realizację częściową - odcinka drogowego w 

jej miejscowości, chciała się upewnić czy inwestycja będzie dokończona. 

Pan Wójt odpowiedział, że tak. 

Pani Roksana Kotarska poprosiła o dwa składy kamienia. 

Pan Wójt odpowiedział, że tłuczeń udało się pozyskać z torów (dodatkowe dwie 

wywrotki). 

Pani Roksana Kotarska podziękowała za interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych 

względem ustawienia dwóch barier (Cześniki – Cześniki – Kolonia). 

Pan Tomasz Gąsior poprosił o wywrotkę tłucznia na drogę koło hydroforni. 

Pan Jan Ryszczuk zapytał co z oświetleniem ulicznym? 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie to zrealizowane i jest ujęte w projekcie oświetlenia 

ulicznego całego Jarosławca - 1 300 000 zł, tylko mają problemy z jednym mieszkańcem, 

który blokuje realizację inwestycji. 

Pan Przewodniczący zapytał o zmianę realizacji projektu jeżeli dojdzie do sytuacji, że 

mieszkaniec nie wyrazi zgody na poprowadzenie instalacji oświetleniowej przez jego działkę. 

Pan Wójt odpowiedział że jest możliwość na tym odcinku wpuścić w pas drogi 

gminnej tylko w przyszłych latach jeżeli będą chcieli wykonać kanalizację, czy też wodociąg 

to nie będzie możliwości dot. miejscowości Jarosławiec Reforma. Tam występuje wąski pas 

drogi gminnej. Firma wygrała przetarg podpisana jest umowa mają rok na realizację. Czyli na 

zaprojektowanie i wykonanie. 
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Pan Leszek Kozak zapytał o wykoszenie pobocza na Habrosówce i na Kornelówce-

Kolonii oraz podsypanie. 

 Pan Antonii Gazda zapytał o kamień na Janówkę. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie to realizowane. 

Pan Tomasz Ożga podziękował za utwardzenie przystanku. Podziękował jeszcze Pani 

Jolancie za powiedzenie na forum jak sytuacja wygląda w Bożym Darze i kto za tym 

wszystkim stoi. Od 2 lat Pan sołtys próbuje podważyć wybory w których sam był 

przewodniczącym komisji wyborczej. Według niego to jest absurd. 

Pan Przewodniczący również podziękował mieszkance, że odważyła się powiedzieć 

kilka słów z przeprosinami. 

Pan Adam Mazurek zgłosił  naprawę 2 lamp (lampy mają zasilanie). Poprosił                      

o wymianę wkładów tablicy informacyjnej. 

Pan Wójt oznajmił, że na terenie gminy trwają wymiany tablic. Podziękował 

wszystkim za udział w 100 - leciu OSP w Czołkach. 

Pan Przewodniczący poinformował, że jest problem ze światłowodami, dwa bloki 

jeden w Sitnie a drugi na Osiedlu. Wykonawcy odsyłają zainteresowanych podłączeniem 

światłowodu do kolejnego projektu. Projekt według niego nie został zakończony, bo są braki. 

Pan Wójt oznajmił, że to był projekt Wojewódzki realizowany poza gminą. 

Pracownicy Urzędu Gminy cały czas interweniują. Gmina nie jest stroną w tym 

postępowaniu. Cały czas wysyłane są pisma. 

Pan Przewodniczący oznajmił, że nie wie kto te protokoły odbioru podpisał. 

Pan Wójt oznajmił, że przyłącze do granicy działki jest, ale nie chcą po prostu 

przyłączyć do budynku. Na przykład jeżeli na danym terenie występowała firma Derkom to 

ten obszar nie został ujęty, bo już został zarezerwowany przez tą firmę. Stara się pomóc 

mieszkańcom. Ministerstwo prowadzi dodatkowy nabór – do dwóch lat będą realizowane 

dodatkowe przyłącza. 

Radni rozmawiali o montażu gniazd bocianich w miejscowościach na terenie gminy 

Sitno. 

Pan Lech Brzozowski zapytał o awarię w Jarosławcu a w szczególności dot. bakterii. 

Miały zostać przygotowane materiały na tą sesję. Zapytał jak to zostało rozwiązane. 

Pan Wójt odpowiedział, że na tą sesję nie zdążyli tego przygotować powodem są 

urlopy pracownicze.  

Pan Przewodniczący poprosił o przygotowanie materiałów na następną sesję. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał czy jest możliwość naprawy 2 lamp w Stanisławce. 

Pan Wójt odpowiedział, że zostały zgłoszone. 

Pan Krzysztof Zwolak zapytał czy kamień z Karpia można rozwozić na drogi                    

w Cześnikach. 

Pan Wójt odpowiedział, że należy poczekać w kolejce. Kolejna miejscowość do 

realizacji to Janówka. 

Pan Adam Mazurek zapytał czy gmina otrzymała żużel z cukrowni. 

Pan Wójt odpowiedział, że tak. Będzie 6 składów. Co roku dostają 150 t żużlu za to że 

korzystają z naszych dróg. Żużel został przywieziony na łącznik Horyszów - Stara Kolonia, 

Horyszów - Nowa Kolonia, Kornelówka – Kolonia, Rozdoły.  

Pan Przewodniczący zapytał Radnych w jakich godzinach chcieliby żeby odbywały 

się sesje Rady Gminy. Czy Radni mają jakieś propozycje. 

Pan Leszek Kozak zaproponował godz. 10.00 

Pan Przewodniczący nie chce narzucać godzin. Harmonogram sesji jest opublikowany 

na stronie internetowej BIP Urzędu Gminy w Sitnie. 

Pan Lech Brzozowski proponuje jedną godzinę. Jak jest na godz. 12.00 to 12.00 jak 
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14.00 to 14.00. Dodał, że dzisiaj mają o godz. 12.00  ostatnio o godz. 14.00. Zaznaczył, że 

jeśli wszyscy jesteśmy młodzi i zdrowi, to bez problemu można się dostosować, ale np.:               

w jego przypadku to już jest trudno, bo to jest kwestia posiłków itd. trochę choruje, nie jest 

taki sprawny, i także prosiłby ustalić jedną godzinę i wtedy łatwiej się do tego przygotować,     

a jak się robi zmiany no to jest trudniej. Nie ukrywa, że dla niego 14.00 jest lepszą godziną.  

Pan Przewodniczący poprosił o zorganizowanie komisji w miesiącu październiku, 

będzie to wkład do budżetu na rok 2024. Na spotkaniach zostaną poruszone kwestie godzin. 

Pan Lech Brzozowski odpowiedział, że wszystkim jednakowo godziny nie będą 

pasować. Należy wybrać większy wariant częściej występujący i każdy się dopasuje. 

Chciałby zapytać jak ma się sprawa zarzutów Pana Mazurka w stosunku do jego osoby i do 

wotum nieufności. Obiecał mu ostatnio że tą sprawę załatwi. Żeby już nie wszczynał żadnych 

działań, więc nie wszczyna, tylko chciał zapytać, w jakim miejscu ta sprawa jest i ewentualnie 

w którą stronę będzie rozwiązana. Mieszkanka, która uczestniczyła w sesji już poszła, ale dała 

przykład obywatelskiej postawy i myśli, że powinni brać z niej przykład. Sprawa załatwiona, 

a nie takie zamiatanie pod dywan to jest najprawdopodobniej przyczyna następnych 

problemów i zgrzytów. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że temat został odłożony na półkę wniosek został 

złożony ustnie na sesji, więc teoretycznie powinienem przygotować projekt uchwały 

związany z odwołaniem Pana Lecha Brzozowskiego z funkcji przewodniczącego komisji 

rewizyjnej. Nie zrobił tego, bo uważa, że może trochę odczekać,  może się emocje uspokoją, 

może nie będzie potrzeby, żeby wnioskować. W tej chwili zależy czy będzie miał podstawę 

do przygotowania tego projektu uchwały jeżeli tak to będzie musiał taką uchwałę 

przygotować. 

Pan Lech Brzozowski odpowidział: „Tak szczerze mówiąc, to ja przypuszczałem, że 

Pan tak to sprawę załatwi, bo Pan po prostu zrównał te sprawy, moje wystąpienie i Pana 

Mazurka z tym, że różnica jest taka, że moje było zasadne, a jego zupełnie niezasadne, bo           

i ten wniosek był niezasadny i te zarzuty były niezasadne. Także mam już do Pana pretensje 

w tej sprawie, bo dzisiaj mi Pan odpowiedział właśnie tak, czego ja się spodziewałem, że Pan 

tak to zrobi. Jeszcze nie skończyłem. Przede wszystkim powinien Pan zapytać członków 

komisji rewizyjnej, czy są, czy mają zarzuty w stosunku do mnie w stosunku do mojej pracy? 

Druga sprawa powinien Pan sprawdzić, czy komisja zalega rzeczywiście tak, jak stwierdził 

Pan Mazurek w swoich postępowaniach, bo tak szczerze mówiąc, to nawet bezczelnością jest 

zgłaszanie czegoś takiego z chwilą, kiedy jesteśmy po absolutorium dla Pana Wójta. Gdzie 

Pan Janek Ryszczuk, chory w szpitalu, Krzysiu się przeprowadza i to wszystko było na mojej 

głowie, ja to wszystko przemknąłem i zaraz na tej sesji zostałem w ten sposób potraktowany. 

To jest grube nieporozumienie i to jest brak absolutnie ze strony Pana Mazurka, brak 

postawy, którą tu Pani nam zaprezentowała, bardzo pięknie obywatelskiej i ze strony Pana 

Przewodniczącego niestety też jestem zawiedziony i to mocno. Dziękuję bardzo.” 

Pan Przewodniczący zapytał jakie w związku z tym ma przyjąć stanowisko? Bo jest 

zarzut zamiatania pod dywan, w takim wypadku powinien przygotować projekt uchwały              

o odwołanie Pana Lecha Brzozowskiego z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Tak to zrozumiał. W tym momencie jest zmuszony to zrobić i na następną sesję  przygotuje 

projekt uchwały. 

Pan Lech Brzozowski odpowiedział: „Panie Przewodniczący ja bardzo chętnie się 

poddam tej weryfikacji, ja po prostu dzisiaj ja Panu powiem co trzeba zrobić. Ja zapytam 

dzisiaj obydwóch Panów, Pana Ryszczuka i Pana Blaszkę, niech odpowiedzą, czy ja w jakiś 

sposób nie spełniam swoich obowiązków Poproszę Krzysiu może ty pierwszy?” 

Pan Krzysztof  Blaszka odpowiedział, że ta dyskusja nie powinna mieć miejsca i nie 

jest potrzebna. Każdy pełni swoje funkcje według swoich możliwości, zarzutów nie ma. 
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Pan Przewodniczący zaznaczył, że tworzona jest dziwna sytuacja. 

Pan Lech Brzozowski powiedział: „To wszystko jest dziwne co tu się dzieje, właśnie.” 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że to jest dziwne w odczuciu Pana Lecha 

Brzozowskiego, który sugeruje że pewne rzeczy są w zamrażane. Ma Pan wnioski uwagi, to 

proszę złożyć to oficjalnie. Chce Pan zrobić kanalizację wtedy inne inwestycje nie będą 

realizowane na terenie gminy, zostanie wykonana tylko kanalizacja. Zaproponować, że nie 

robimy przydomowych oczyszczalni, tylko idziemy w innym kierunku. Prosi, żeby 

powiedział to oficjalnie i nie bał się tego powiedzieć. Rada będzie głosować. 

Pan Lech Brzozowski powiedział: „Panie Przewodniczący a czemu ja mam się 

powtarzać za każdym razem? Już dawno jest wiadomo, że to Pan zamiótł pod dywan. -

Następną sprawę Pan zamiata pod dywan, te które Panu nie pasuje, zamiata Pan i tyle.” 

Pan Przewodniczący dodał, że Pan Lech Brzozowski chce, żeby sprawy były 

załatwiane za niego, żeby przypadkiem, ktoś nie powiedział, że to Pan Lech Brzozowski tylko 

Wydmański, czy o to Panu chodzi? W chwili obecnej zmuszony jest do przygotowania  

projektu uchwały odwołującej Pana Lecha i zarządzenie głosowania tajnego. 

Pan Lech Brzozowski zabrał głos: „Panie Przewodniczący, ja bym wszystko załatwił 

jawnie, wbrew tego, co Pan sugeruje, ale po pierwsze trzeba sprawdzić zasadność wniosku,                
a Pan Mazurek jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie ma żadnych podstaw, żeby mi 

stawiać taki wniosek.” 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że rozmawiał z Radcą Prawną i nie musi mieć 

podstaw. Złożył taki wniosek i Radca Prawny potwierdził, że wniosek złożony na sesji 

oznacza dokładnie to samo co złożony na piśmie. Należy się tym zająć. I musi się tym zająć 

jako Przewodniczący. 

Pan Lech Brzozowski powiedział: „To proszę się zająć i tym poprzednim wnioskiem, 

który ja złożyłem, bo jeśli Pan tak stawia sprawę, to już jest nierówne traktowanie mnie Pan 

odsyła do Przewodniczącej Komisji Skarg Wniosków i Petycji, a drugi wniosek Pan już się 

nim zajmuje. Proszę zająć się obydwoma wnioskami i sprawę załatwić, tak jak należy. 

Dziękuję bardzo.” 

Pan Przewodniczący ponownie zaznaczył, że został poinformowany przez Radcę 

Prawną, że Radny ma prawo wypowiadać się na sesji i nikt mu tego nie zabroni. Nie ma 

napisane, że ma mówić to co inny Radny chce usłyszeć. Ma prawo powiedzieć wszystko bo 

jest radnym, dlatego reprezentuje gminę i Radni spotykają się na sesji żeby wypowiadać 

swoje opinie. Dlatego wypowiedz Pana Adama Mazurka czy Pana Lecha Brzozowskiego czy 

innych Radnych jest dozwolona. Każdy ma prawo powiedzieć co chce bo jest wolność słowa. 

Pan Lech Brzozowski zabrał głos: „Można?. Ja, Panie Przewodniczący dzisiaj 

powiem, że Pan przyszedł boso, a Pan Adam Mazurek w gumofilcach i wszyscy będą 

zaglądać pod stół czy oni, czy tak rzeczywiście jest. Pan tutaj coś za bardzo wszystko 

relatywizuje. Można powiedzieć, wszystko, ale to musi być zgodne z prawdą, a nie wyssane              

z palca i wyrzucone sobie od tak w przestrzeń publiczną nie zwracając uwagi na to, czy to, 

czyjeś, czyjeś, po prostu czyjeś, narusza sprawy. Jestem już zdenerwowany, bo nie mogę być 

niezdenerwowany, Pan sobie tu dokładnie relatywizuje, Panie Przewodniczący i powiem 

Panu jeszcze jedno jestem tutaj, jak już zacząłem mówić, ja już przestanę zupełnie się 

odzywać niedługo, bo zaczynam być zbulwersowany co do tego, jak tu się dzieje. Po prostu 

Pan w złych szkołach brał naukę demokracji i samorządności. Po prostu ten ta poprzednia 

kadencja zaważyła na Pana sposobie myślenia i działania, to już widać, gołym okiem jest tam, 

był zamordyzm i robienie cudów i Pan tu próbuje delikatniej, ale też nam to wprowadzić. Pan 

mówi tak, słowa są równe temu można i można, ale nie można, głupot opowiadać, jak można 

stawiać, wnioski takie bzdurne, zupełnie wyssane z palca, kto jak te komisję pracują, czyli ja 

się pochyliłem, chwilę nad tym i miesiąc temu, z tego, co pamiętam, to Komisja Budżetowa, 
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w której Pan uczestniczy, była nie wiem, czy teraz się odbyła, czy nie, bo nie miałem czasu 

tego sprawdzić. Dużo zajęć mam teraz, ale w poprzedniej kadencji, przy poprzedniej radzie, 

to była w kwietniu zdaje się. Także, o czym my mówimy? Tu mi Pan zarzuca, że ja tutaj coś 

nie tak robię w kwestii komisji, a większość komisji w ogóle się nie  spotykała w ostatnimi 

czasy i nie działała. Także coś Panu Mazurkowi się poplątało, a Pan po prostu próbuje to 

przykryć. No nie wiem, jaki interes Pan w tym ma to mnie to bardzo dziwi, powinien Pan 

mieć żadnych, a jakiś Pan ma, bo Pan znak równości stawia gdzie go nie ma, a tam, gdzie 

trzeba zainterweniować, to Pan zamiata pod dywan, no i tyle. Dziękuję bardzo.” 

 Pan Przewodniczący dodał, że nie był w tych szkołach, co Pan Lech, bo może bym się 

tak dobrze nauczył realizować plany, jak on je realizuje. Nie jest Przewodniczącym Komisji 

Budżetowej i te uwagi nie są do niego. U Pana Lecha są organizowane 2 przymusowe 

Komisje Rewizyjne jedna na zakończenie roku żeby zaplanować plan działania na rok 

następny i zamknąć rok, a druga, jeśli jest przygotowywane absolutorium dla Wójta                    

i praktycznie na tym się działalność Komisji Rewizyjnej kończy. Jest to zapisane wszystko            

w protokołach, można to sprawdzić i mówienie, że jakaś komisja, się spotkała w kwietniu                   

i potem się nie spotykała. Nie wie, sprawdzi to, ale to jest niedorzeczne, co Pan Lech teraz 

mówi. I Pan mówi, że się denerwuje, ale sam wywołuje te wszystkie takie sytuacje, jaka ma 

miejsce dzisiaj. Poza tym, jeszcze powie jedno tylko Pan cały czas uderza pod jego adresem 

pozostałych 13 radnych nic mu nigdy nie zarzuciło, tylko cały czas Pan Lech ma aluzje i nie 

będzie się tłumaczył w jakich szkołach był, bo nie ma zamiaru się wypowiadać przed 

mieszkańcami Gminy Sitno. Przygotuje na następną sesję, protokół, projekt uchwały, o który 

Pan Lech poprosił. 

 Pan Leszek Kozak odniósł się do zarzutów skierowanych od Pana Lecha do Komisji 

Rolnictwa, że nie zgłaszali do łowczego, dwa razy zgłaszał na komisji zapisane w protokole             

i żaden łowczy nie przyjechał i nic się nie dzieje. I prosi żeby takich rzeczy nie mówić. 

Pan Lech Brzozowski dodał: „ Panowie ja nie byłem na waszej komisji i odpowiem Ci 

od razu nie byłem na waszej komisji, tyle, co zauważyłem, tyle, co zauważyłem w punkt, że 

był łowczy, to zapytałem, czy zgłosiliście lisy? Gdybyście napisali zgłosiliśmy sprawę lisów, 

to bym się nie pytał, czy demokracja polega na tym, że ja się nie mogę zapytać Panowie, no 

jak wy to widzicie? Bo jak coś się dzieje, to wy mówicie, że demokracja, że no dobrze, jakby 

jeszcze punkt był, to bym się nic nie pytał, wiedziałbym i tyle, jeśli chodzi o Panie 

Przewodniczący, o Pana postawę, ja nie chcę się czepiać, mówi Pan, że inni nie zgłaszają. 

Może nie zgłaszają, może tego nie widzą no nie wiem, może się tym nie interesują, ja patrzę             

i widzę.” 

Pan Przewodniczący dodał, że dobrze, że widzi pewne rzeczy, tylko może w innym 

obrazie to wszystko sobie przedstawia.  

Pan Wójt dodał, że w zakresie funkcjonowania Rady Gminy nie ma kompetencji może 

się tylko przysłuchiwać, natomiast w tej chwili obserwując to, co się dzieje, to Pan 

Przewodniczący ma dwie możliwości albo złoży wniosek do Komisji Skarg i Wniosków, 

żeby zajęła się wnioskiem Pana i ustosunkowała się do wniosku Pana Leszka, a następnie 

wniosek do Rady Gminy o rozstrzygnięciu wniosku Pana Adama Mazurka to jest jedno 

rozwiązanie, a drugie rozwiązanie, że obydwaj Panowie wycofają swoje wnioski. Dla niego 

jest to dziwne, że  prawie 4 - 5 lat wszyscy żyli w zgodzie, a zostało do wyborów pół roku              

i teraz są takie żale, niedociągnięcia. Żeby na kilka miesięcy przed końcem kadencji jeszcze 

Komisja Skarg i Wniosków  zajmowała się kwestią jednej skargi, później Rada Gminy 

głosowała w głosowaniu tajnym. Zapytał czy Panowie nie mogą wycofać wniosków i dać 

sobie czas na jakieś wyjaśnienia. Zastanawia się dlaczego to jest poruszane na sesji, może się 

tylko domyślać, że przykład idzie z zewnątrz. Sesje od stycznia są medialne. Proponuje 

wycofać wnioski. 
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 Pan Przewodniczący rozmawiał z Panem Lechem Brzozowskim po ostatniej sesji,                 

i prosił, żeby nie wszczynać takich dyskusji na następnych sesjach, a sprawa się wyciszy, 

uspokoi. Tak jak powiedział, odsunął to na dalszy plan, jeśli chodzi o odwołanie Pana                     

z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej widzi, że Pan Lech nie może żyć w spokoju. 

cały czas będzie jączył i się upominał, o to żeby złożyć wniosek o Pańskie odwołanie. Dodał, 

że ma to już zapewnione. 

Pan  Lech Brzozowski dodał, że: „Panie Wójcie… chciałem odpowiedzieć, chciałem 

odpowiedzieć Panu Wójtowi, a Pan Przewodniczący niekoniecznie powinien brać w tym 

udział, bo na razie trzeba się odnieść do propozycji Pana Wójta, a nie od razu wchodzić na 

mnie może jeszcze zaraz zacznie Pan Kozak, zaraz zacznie Pan Gąsior i będą mi mówić          

o demokracji. Można mówić o wolności, słowa i hamować tą wolność słowa.” 

Pan Przewodniczący dodał, że Pan Lech tą demokrację inaczej rozumie. 

Pan Lech Brzozowski powiedział: „Okazuje się, że Pan to inaczej rozumie”. 

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że Pan Lech chce taką demokrację, że będzie miał 

decydujący głos we wszystkich sprawach. 

 Pan Lech Brzozowski dodał: „Panie Przewodniczący z całym szacunkiem, czy ja tutaj 

coś jakiegoś dziwnego robię jak upominam się o jakieś zasady? Co ja tutaj dziwnego robię?    

A odnośnie propozycji Pana Wójta. Ja dzisiaj jestem skłonny wycofać się, tylko trzeba 

powiedzieć, tak, jak Pani stwierdziła na zebraniu, dała się wypuścić, przeprasza Pana 

Radnego, Pan Radny przyjął. Trzeba w ten sposób postępować, Pan jest tam po to, że jak się  

coś dzieje, to trzeba zamediować, a nie równać. Jedno z drugim, jak to nie jest porównywalne,  

nie jest porównywalne i proste. Ja przecież Panu Mazurkowi nic nie zarzucam, zwróciłem 

tylko uwagę, że coś na komisji jest nie tak i siedzi na mnie trzy sesje z rzędu, a Pan czwartą                 

i piątą chce zamieść jeszcze, to kiedy to rozstrzygniemy? Jak już nie będziemy radnymi tak?” 

 Pan Przewodniczący zaproponował Panu Lechowi, żeby sobie odsłucha to, co Pan 

dzisiaj powiedział i zastanowi się nad tym, kto wszczyna wojnę na sesjach. 

Pan Lech Brzozowski zaznaczył: „No i bardzo dziękuję i prosi się nad tym zastanowić 

i proszę nie zamiatać, tylko podchodzić do sprawy. Była sprawa załatwiona i dziękuję no. Czy 

ja się napinam na niego, czy ja mu zarzuciłem jedno słowo. Czy mówię, że jest                          

w gumofilcach dzisiaj? No Panowie no tutaj jego wypowiedzi były w ten w ten sam sposób, 

co ja mówię dzisiaj do tego zmierzam, że były bezsensowne po to, żeby mi wleźć na głowę. 

Drugi kolega poprawi, trzeci poprawi. A Pan wcale nie zareaguje, bo Pan nie reaguje na to. 

Można mówić, co się chce i według Pana to jest demokracja, a to jest anarchia.” 

 Pan Przewodniczący pozostawił to bez komentarza. Myśli, że pozycja Pana Lecha 

zweryfikuje się na następnej sesji. 

Ad 10 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

obecnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

„Zamykam LV Sesję Rady Gminy Sitno” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:         

Krzysztof Prokopowicz 

Przewodniczący Rady Gminy  

         Władysław Wydmański 


